
  

  
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie, ondersteuner  
Datum: 27 september 2021  
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 27 september 2021  
Status:        Vastgesteld 
 
Aanwezig: 

• Philippe Delespaul (EAOF + Maastricht Universiteit)   
• Elsbeth de Ruijter (GGZ NHN)   = voorzitter 
• Niels Mulder (EAOF + stuurgroep)   
• Hans Kroon (EAOF + Trimbos)  
• Xavier Moonen (LVG, Koraalgroep Sittard)  
• Marcel Hilwig (Mondriaan) 
• John Jongejan (GGZ Breburg)  
• Nynke Frieswijk (Accare)      
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuner) 

 
1. Welkom, opening en vaststellen agenda 
Voorzitter Elsbeth de Ruijter heet iedereen van harte welkom. Iedereen is aanwezig, Marcel is iets verlaat. 
!Zorgprestatiemodel" wordt toegevoegd aan de agenda en verder wordt deze vastgesteld. Het extra 
agendapunt wordt direct besproken.  
1a. Zorgprestatiemodel 
 
John vindt dat  de ziektekostenverzekering invloed op heeft op de kwaliteit van zorg.. Caseload van fact 
gaat naar sociale domein. Bij GGZ Breburg bijv. is kortdurende laagdrempelige hulp. Mensen belanden 
tussen wal en schip. Door minder aandacht op specialistische zorg zoals Fact, daarop bezuinigen etc.  
CIZ is enthousiast over project bij GGZ Breburg, is het nou een goede ontwikkeling vindt John of niet?  
Niels verwijst naar !Zorgprestatiemodel", Margret Overdijk heeft het allemaal doorgerekend en is niet 
pessimistisch. Zij zegt dat het goed uitpakt. Het is te laat om Margret op een vergadering uit te nodigen 
omdat dit in 2022 al in gaat.   
Voorzitter geeft aan dat tijdens Algemene Ledenvergadering er door een paar leden zorg uitgesproken 
werd over de consequenties van het Zorgprestatiemodel. Hans en Elsbeth hebben er vandaag 
mailwisseling over gehad. De samenvatting van Margret is inderdaad niet zo zorgwekkend maar haar 
precieze details berekeningen zijn onbekend bij Hans. Elsbeth meldt dat er diverse simulaties zijn 
geweest, in algemene zin is er een verschil tussen huidige simulaties en resultaten uit simulaties, 
gemiddeld is dat -1,6% en voor ge#ntegreerde -3% en -5%, ook voor fact teams. Er zijn afspraken over 
macro neutrale overgang gemaakt. Wat Elsbeth van Jos Brinkmann begrijpt is dat verzekeraars settingen 
hebben (fact valt onder out-reachend of multi-disciplinair), out-reachend krijg je meer geld dan multi-
disciplinair. Verzekeraar hamert erop om op een zo laag mogelijke setting uit te komen en de Nederlandse 
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GGZ lukt het niet om daar afspraken met Zorgverzekeraars Nederland te maken hierover. Terwijl 
uitgangspunt van het zorgprestatiemodel juist is dat de perverse prikkel van het DBC systeem financieel 
aantrekkelijker is om mensen met lichte problematiek in behandeling te nemen dan de mensen met ernstig 
psychiatrische aandoeningen in zorg te nemen. Hier zijn grote zorgen over. Bestuur F-ACT Nederland 
neemt nog geen standpunt in, wil zich eerst beter laten informeren.  
 
Vele werkuren van ervaringsdeskundigen op niveau 5 of < zijn niet straks niet  declarabel in het ZPM . 
Uren gemaakt door ervaringsdeskundigen op niveau 6 !social work", zijn wel declarabel. 
Wanneer je meer directe tijd kunt schrijven is dat gunstig zegt Niels, dit moet voldoende zijn om de 
indirecte tijd te dekken binnen je organisatie. Er wordt een normtijd aangehouden.  
Je moet niet te veel of te vaak van normtijden afwijken zegt Marcel.  
Het punt waar F-ACT Nederland zich zorgen om maakt is of financiering voor mensen binnen fact teams 
of dat voldoende kostendekkend gaat zijn. Besluiten voor nu dat onze kennis nog niet voldoende is om een 
signaal aan onze leden te sturen dat er wisselende signalen zijn maar dat wij het blijven volgen. 
 
Niels verwijst naar artikel in !Tijdschrift voor Psychiatrie" over huisartsen en diverse casussen waarbij 
terugval van in zorg blijven veel groter is. Elsbeth heeft deze intern gedeeld. Niels deelt artikel met 
overige bestuursleden. Actie Niels Is direct afgehandeld. 
Pati$nten die stoppen met medicatie via huisarts niet innemen, huisarts signaleert het niet en dan gaat het 
fout, hadden achteraf niet uitgeschreven moeten worden. Boodschap artikel is niet zo hoopgevend.  
 
De toekomst van FACT 
Voorzitter wil weten of we op de goede koers zitten/iets bijdragen en wil dit evalueren. Hans Kroon en 
Niels Mulder herkennen het. Fact is transitie naar iets anders en misschien ook niet. Herkennen het bij 
CCAF. Voorzitter herkent het ook als parallelproces met !hoe fact draait in Nederland".  
 
Nynke merkt dat het met alle bewegingen die er zijn, dat F-ACT Nederland ook een instituut is, ervaart 
juiste positieve houvast en goede kaders. 
 
Bestuursvergadering van 6 december wordt geen standaardvergadering. Het bestuur gaat met elkaar 
bespreken of we nog op koers liggen. Fact is in transitie, daar tijd aan besteden. Locatie: Utrecht (Trimbos 
niet mogelijk), Xavier via Zoom tot 15.00 uur, overige bestuursleden kunnen in Utrecht. Karin zoekt 
locatie. Naschrift: locatie is Se7en, Mariaplaats 7 te Utrecht. Xavier is verhinderd ivm andere 
bijeenkomst. 
 
Eigen risico 
Het extra eigen risico voor cli$nten geldt ook voor Fact, het geldt voor alles, het eigen risico is per jaar.  

Als je in najaar "21 in behandeling komt dan moet je vanaf najaar "21 eigen bijdrage risico en in 2022 ook 

weer eigen risico wanneer pati$nt in de zomer van 2022 gereed is met behandeling. Het is nu een blok 
eigen bijdrage, mensen gaan op hun tenen lopen. Het is een budgettaire maatregel.  
John bracht het punt in dat fact medewerkers hier ervaring mee gaan krijgen dat pati$nten zorg gaan 

mijden ivm de financi$n. Niels geeft aan dat dit vaak al is aangekaart bij zorgverzekeraar.  
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Marcel stuurt het artikel van Mind aan Karin om op site te plaatsen. Actie Marcel/Karin  
Naschrift: is afgehandeld. 
 
 
2. Mededelingen voorzitter en bestuursleden  
Niels Mulder 
Niels vertelt dat er a.s. vrijdag van 14.00-16.00 uur een gratis Webinar vanuit EAOF plaatsvindt over 
!toekomst van de ggz in Europa". Er zijn aantal landen waar EAOF congres heeft plaatsgevonden die 
filmpjes hebben gemaakt hoe zij de toekomstige ambulante ggz zien.  
Niels meldt dat er een Young EAOF bestaat met jonge collega"s vanuit Duitsland, Itali$ en Nederland, 
niet allemaal psychiaters maar ook psychologen. 
 
 
3. Voortgang en ontwikkelingen 
a. Fact themabijeenkomst 10 december (13.00-14.30 uur) % Jeugdzorg met casus en interviews dwang en 

drang waar cli$nten het woord krijgen. (Nynke/John)  

John en Nynke willen !Dwang in jeugdhulp" bespreken en iemand hiervoor vragen. John had een 

interessante insteek vanuit ervaringsdeskundigen van Wet verplichte ggz % zelfbeschikkingsverklaring. 
Kan John over vertellen is best een succes en leuk project.  
Het project !ik laat je niet alleen" is afgesloten project, is vooral een Fact bijeenkomst dus mag over jeugd 
gaan. Nynke wil vanuit het project ook iemand uitnodigen. Actie Nynke. 
Xavier zoekt uit wie deze het beste kan vertellen en vraagt het via Stroomop, zal het aan Nynke 
doorgeven. Actie Xavier Naschrift: is afgehandeld 
Nynke wil eigen cli$nt ook vragen om aan te haken om haar verhaal vanuit persoonlijk perspectief te 
vertellen. Presentatie 2019 over toename in dwang de afgelopen jaren, daar wil Niels de aftrap voor doen. 
Dwang binnen gesloten jeugdzorg, John zijn verhaal over verplichte ggz en zelfbindingsverklaring en 
cli$ntverhaal.  
Mooi als er een vooraankondiging gemaakt wordt door John en Nynke. Dan kan Karin deze verspreiden 
en op site plaatsen. Actie Karin 
John kan evt. back-up voor cli$nte van Nynke regelen. John zit die bijeenkomst voor. Nynke neemt naast 

de cli$nte plaats.  
 
b. Terugkoppeling over Fact Certificering CCAF en GGZ NHN (ivm nieuwe schaal ook zonder 
ervaringsdeskundigen in fact team) % (Philippe) 
Positie fact, ontwikkelingen fact, bandbreedte certificeerbaar is vanuit criteria vh CCAF. De 1e 
constatering, de bedoeling om het bij elkaar te brengen. Dat men niet wil afsplitsen, maar bij elkander 
blijven.  
Het kader voor samenwerking, gaan kijken wat daarin groeit aan common ground en 
criteria/normering/kwaliteitsontwikkeling. In fact certificering zitten we weer in nieuwe update rondom 
scoringsrichtlijnen. Sjabloon verandert niet, meer in interpretatie van aantal items.  
De namenlijstjes zijn niet meer zo belangrijk als zorg geborgen is.  
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Ervaringsdeskundigen binnen of buiten het team, psychologen in ander gebied buiten of binnen het team, 
theoretisch gezien is dit mogelijk, maar wat willen we ermee bereiken en is het geborgd?  
Indicatie gebeurt aan gezamenlijke tafel, maar verwijsindicatie naar mensen die niet aan tafel zitten, dat 
dit 1 van de redenen is om alle professionals aan tafel te brengen. Je voelt spanningsveld tussen wat wil je 
en welk effect wil je hebben. We zijn op zoek naar manieren welk effect het heeft.  
Ervaring binnen ccaf dat het wel tijd kost. Uit te wisselen en kijken op welke manier de nieuwe 
interpretatie redactioneel goed in elkaar zit en ook meer bandbreedte te krijgen.  
 
Elsbeth vertelt dat er bij GGZ NHN op basis van fact schaal een eigen schaal ontwikkeld is met aantal 
toevoegingen. Gaan we toch nog zelf verder of houden we verbinding in het land. Elsbeth wil liever de 
verbinding houden, ook i.v.m. afspraken rondom kwaliteitseisen. Intern bij GGZ NHN als je normen 
steeds niet haalt die door CCAF gesteld worden is niet motiverend voor de teams. Waar kan team zelf 
werken aan eigen kwaliteitsbeleid en waar CCAF? Voorzitter hoopt niet dat we weer teruggaan naar heel 
versnipperd veld. Er zijn regio"s die blijven certificeren, er zijn regio"s die lang zijn weggebleven bij 
certificeren.  
In principe wil GGZ NHN weer terug naar CCAF, maar daarover dan wel in gesprek gaan waar het nu evt. 
nog knelt en hoe dat mogelijk op te lossen is. Sonja van Rooijen heeft net laatste ronde gedaan, is half jaar 
voor nodig minimaal zegt Elsbeth om helder te hebben over verbinding met het CCAF.  
Verkennend waar overlap zit met schaal GGZ NHN en ook GGZ Drenthe, er zijn nu weer verschillende 
GGZ Drenthe teams die zich laten certificeren.  
Vereniging F-ACT Nederland zou eigenlijk inhoud moeten bepalen en CCAF zou het moeten bewaken 
meldt Niels.  5 teams beide schalen afnemen zou Niels erg leuk vinden wanneer GGZ NHN dat zou willen 
doen en dan het verschil bespreken binnen het bestuur.  
Elsbeth zal Niels zijn voorstel over 5 teams intern bespreken. Actie Elsbeth 
 
 
c. Overige terugkoppelingen vanuit het CCAF (Hans/Niels/Philippe) 
Audities gaan nu vaak weer face to face, daar normaliseren we ook weer. 
 
d. Algemene Ledenvergadering in combi met Platform FACT 
- korte terugkoppeling bijeenkomst 17/9 (Hans) 
Vanuit Accare (Jeugd) en vanuit GGZ Friesland sloten ook professionals vanuit het sociale domein aan. 
Korte lijntjes bij het bespreken van casussen worden heel positief bevonden omdat het heel goed opgepakt 
wordt in een team. Nynke vond ook een heel leuke discussie en er kan tijdens Fact Webinar van 10 
december op teruggekomen worden. Wanneer stroomt iemand af? Herstelpoot is wel onderdeel van fact 
bij. GGZ Friesland. 
 
Afgevraagd of er items zijn voor nieuwe fact boek. Hans meldt dat het sociale domein in combinatie met 
Fact vooral in fact handboek opgenomen moet worden. 
Marcel zal de andere items opzoeken die opgenoemd zijn en aan Karin mailen om te verspreiden. Actie 
Marcel 
Remmers wilde niet meer van die uitgebreide hoofdstukken. Wil het een Fact praktijkboek noemen en 
geen handboek. Boek zal over 1,5 jaar verschijnen.  
 
-Bijeenkomst 1 april "22 % welke onderwerpen / sprekers (Hans) 
Is besproken.  
Naschrift: Karin heeft op 1 oktober summiere aantekeningen aan Hans doorgegeven. 
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-Nico de Louw vragen voor impressie/verslag? 
Is besproken.  
Naschrift: Karin heeft op 9 november nagevraagd bij Nico of hij interesse heeft voor ALV / Platform Fact 
bijeenkomst van 1 april "22. Nico heeft positief gereageerd. 
 
e. Bespreken !Netwerk preventie verplichte zorg en dwang en drang" (zie bijlage) 
Tkn. 
 
f. Wat is laatste stand van zaken rondom acties visiedocument (uit 2016) % zie 2 bijlagen 

Philippe wil met alle feed back een versie 20.20 schrijven. Philippe zoekt ook aantal collega"s daarvoor 
om informatie bij elkaar te brengen.  
Nynke vond stuk nog verrassend actueel. De doelstellingen zijn nog steeds kloppend qua basis. Gaat meer 
om een revisie en accenten waar aandacht aan besteden. Nynke stuurt feedback aan Philippe. Actie Nynke 
Aanscherpen met waar wij nu zitten. Het document moet bekender worden bij derden, voorkeur heeft het 
als visiedocument plek in Fact boek krijgt.   
Philippe gebruikt aantekeningen Marcel ALV/Platform Fact 17/9, aantekeningen Elsbeth van Fact 
Congres. Marcel stuurt aantekeningen aan Philippe. Actie Marcel 
 
Karin benadert half november Philippe om reminder te sturen om dit op te pakken om een voorzet te 
maken en om te delen met wie Philippe het wenselijk acht voor aanvullingen/wijzigingen te krijgen. Mooi 
als bestuursvergadering 6 december gebruikt wordt om dit concept document te bespreken.  
 
g. Artikel !Excess mortality from cancer in people with mental illness % out of sight and out of mind" van 
Acta Psychiatrica Scandinavia (zie bijlage) 
Tkn. 
 
4. Diverse korte bespreekpunten 
a. Leden/Financi$n F-ACT Nederland  (update Niels/Karin)  
Karin Bonouvrie geeft aan dat er 310 leden zijn.  
Er staat ca. & 17.600,- op de bankrekening van F-ACT Nederland.  

b. Met Elsbeth bespreken: Uren Karin naar 17 p.m. (ipv 15) ophogen en evt. contributie naar & 55,- per 
2022 indien leden bij ALV 1 april 2022 akkoord zijn. 
 
Niels wil een jaarcyclus voorstellen. Niels wil accountant vragen hoe we het aan kunnen pakken met de 
jaarrekening. Wij zijn een vereniging. Accountant-prijzen zal Niels navragen. Actie Niels 
We kunnen binnen eigen organisaties ook kijken of er een interne account mee wil kijken om zo kosten te 
voorkomen. Actie allen 
Alle bestuursleden zijn akkoord om 55,- als contributie te berekenen per 2022. 1 april "22 agenderen 
ALV?   
Karin zou per 2022 17 uur per maand kunnen werken. Niels neemt het op in begroting, idem voor de 45 
uur in overuren die Karin nog heeft staan over 2019 en 2020. Karin mag deze 45 uur factureren als Niels 
een en ander bekeken heeft. Actie Niels / Karin 
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c. Administratie F-ACT Nederland 
- opstellen kleine jaarrekening (Niels) % Nynke of Elsbeth kijkt mee? 
Niels doet voorstel.  Actie Niels 
-oprichten kleine kascommissie die e.e.a. goedkeurt (Niels) 
Niels doet voorstel. Actie Niels 
 
d. Website Www.f-actnederland.nl % voorstel Marcel (wordt mondeling toegelicht) en F-ACTUEEL 
Marcel heeft de website bestudeerd en geeft aan dat deze geen belangrijke rol levert voor onze leden. Hoe 
belangrijk is de website, wat is het doel van de site? Marcel wil aantal vragen of statements sturen waaruit 
je kunt kiezen wat doel van de website is. Actie Marcel We willen communicatiemiddel zijn tussen leden 
onderling. 
Wanneer je als lid wilt weten wat Fact is, dan moet je dat op onze site moeten kunnen vinden. Basis fact in 
10 slides, actuele ontwikkelingen, laatste fact congres informatie, datum volgend fact congres, informatie 
vanuit Fact Webinars. Dat vereist een discipline in notuleren en op site plaatsen. Regionaal fact nieuws % 
correspondentie van regionale medewerkers die iets willen schrijven. Marcel en Karin maken een oproep. 
Actie Marcel/Karin  
 
Ook de 1e zin van de homepage is niet een aantrekkelijk openingsstatement. Welke beweging staat F-ACT 
Nederland voor ogen. Hoe los je op als je met behandelplanbespreking niet uitkomt, hoe rapporteer je 
richting huisartsenpraktijk. Discussies over Fact Handboek en discussies over CCAF. Dat zou leuk zijn als 
je dat op website kunt publiceren.  
Er moet een update/schoonmaak van de site plaatsvinden. Actie Karin/Marcel Herschrijven kost te veel 
tijd voor Marcel, daar moet een oproep voor worden gedaan. Actie Marcel We moeten er tijd en energie 
in steken. 
Een deel van de mensen kunnen een deel van de website !adopteren" dit kunnen leden of niet leden zijn.  
Algemeen nieuws uit de krant via Skipr of Phrenos citeren en plaatsen en bijhouden. Site moet actueel zijn 
en blijven. 
 
Het bestuur vindt dat Marcel heel goed commentaar heeft.  
Elsbeth en Karin hebben nog een oproep gedaan voor vrijwilliger via social media, heeft niemand op 
gereageerd.  
 
I.v.m. druk bestaan bestuursleden wordt er afgesproken dat elk bestuurslid 1 column/blog per jaar schrijft 
zodat er ca. 1 x per maand een nieuwe tekst/column is, naast de al actuele mailwisseling !Mensenwerk in 

fact" tussen John Jongejan en Roland Hoven welke maandelijks verschijnt. Actie allen 1 x pj Deze blogs 
kunnen worden opgenomen in Factueel welke 2 x per jaar verschijnt. Actie Karin 
Zaken van CCAF kan je delen rondom Fact. Marcel kijkt wat er daarvan af gehaald kan worden wat op 
onze site kan worden geplaatst. De platforms Jeugd, Fact en Forensisch zijn nog werkend. Marcel wil aan 
Ren' Wubs voorzitter Platform Forensisch Fact vragen om up to date informatie. Karin geeft naam en 
mailadres door aan Marcel.  
 
Wat prioriteit heeft zal Marcel met Karin oppakken. Actie Marcel/Karin 
Marcel schoont website. Actie Marcel 
 
 



7 / 7 

   7 

 
F-actueel 
Karin zoekt contact met John voor volgende F-actueel. Naschrift: is afgehandeld, F-actueel is op 14 
oktober verspreid. 
e. Stellingen beleid FACT_JR congres 24 maart "22 (Nynke) 
Tijdens bestuursvergadering van 6 december wil Nynke deze opstellen. Actie Nynke  
 
f. Rooster van aftreden (zie bijlage) 
Tkn, er is geen wissel geweest. 
 
g. Bestuursvergaderingen en ALV / Platform Fact digitaal of soms Utrecht? (Karin) 
1 x per jaar live in Utrecht. Utrecht is voor aantal veel reistijd, digitaal is verder prima en ALV / Platform 
Fact ook digitaal. 
De bestuursvergadering die in Utrecht plaatsvindt wordt per 2022 gecombineerd met een etentje.  
Naschrift 1: dinsdag 22 maart "22 vindt van 16.30-20.00 uur vergaderetentje plaats. Locatie volgt tzt. 
Actie Karin 
Naschrift 2: bestuursvergadering 6 december vindt van 13.30-15.30 uur plaats bij Se7en op Mariaplaats 7 
te Utrecht. 
 
 
5.  Notulen vorige bestuursvergadering (15-03-2021) zie bijlage 
a. Tekstueel 
De notulen worden vastgesteld met dank aan de notuliste. 
b. Naar aanleiding van  
N.v.t. 
c. Actielijst (ook ivm acties meerjarenbeleidsplan) 
Felicitatiemails wanneer een team gecertificeerd is wil CCAF niet combineren. We laten deze taak 
daardoor vervallen.  
Niels vertelt dat er binnen CCAF over certificeringsbrieven gesproken is. Er zijn bepaalde conclusies die 
door auditoren genomen worden waar niet iedereen het mee eens is. Actie kan van de lijst.  
Alle acties worden besproken en zijn grotendeels afgehandeld, alle acties zijn van de actielijst. 
 
 
6. WVVTK  
Het onderwerp !Fact congres juni 2023" agenderen voor bestuursvergadering 6 december. In januari "22 
oproep doen richting leden. Karin agendeert.  
Karin wil mede-eigenaar voor ons Zoom account regelen. Karin zoekt contact met Philippe hierover. 
Actie Karin 
 
 
7. Sluiting 
De voorzitter bedankt iedereen voor zijn/haar inzet en sluit de bestuursvergadering om 15.30 uur. 
De volgende reguliere bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 6 december 2021 van 13.30-
15.30 uur. Naschrift: deze vindt plaats bij Se7en, Mariaplaats 7 te Utrecht. 
 
 
 


